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PROTOKÓŁ NR XXXI/2009 

z XXXI sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy dnia 17 września 2009 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 8
00   

do  10
30

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych  na  sesji było 15  radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek    - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak    - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk   - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

9. Anna Olejnik    - Członek Komisji OZKiS 

10. Paweł Pakuła    - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Barbara Puczkowska   - Członek Komisji Rewizyjnej 

12. Bożena Przybyla   - Członek Komisji OZKiS 

13. Jan Sarowski    - Członek Komisji Rewizyjnej 

14. Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

15. Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek   - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak    - Skarbnik Gminy 

4. Andrzej Stępień   - Starosta Powiatu Wieluńskiego 

5. Włodzimierz Horubski  - Projektant Planów zagospodarowania 

6. Jan Drożdżowski    - Kierownik Oddziału EKO-Regionu 

7. Leszek Wójcik    - Sołtys wsi Broników 

8. Jarosław Jędrysiak   - Sołtys wsi Krzeczów 

9. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

10.  Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

11.  Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B 

12.  Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

13.  Zbigniew Wołowiec   - Sołtys wsi Jajczaki 

14.  Jan Błaszczak    - Sołtys wsi Łaszew 

15.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

16.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

17.  Łuczak Henryk   - Sołtys wsi Kamion 
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18.  Tadeusz Ignasiak    - Sołtys wsi Mierzyce 

19. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy  

 

 

Porządek  obrad: 

1. Otwarcie XXXI sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXX sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas.  

5. Przyjęcie informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2009r. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2009r.  

b) stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Broników (tereny zainwestowane i tereny przyległe) ze 

„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania  przestrzennego 

gminy Wierzchlas”. 

c) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Broników (tereny zainwestowane i tereny przyległe), gmina Wierzchlas. 

d) stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Kochlew  (tereny zainwestowane i tereny przyległe) ze 

„Studium uwarunkowań  i kierunków zagospodarowania  przestrzennego 

gminy Wierzchlas”. 

e) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Kochlew (tereny zainwestowane i tereny przyległe), gmina Wierzchlas. 

f) stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Krzeczów (tereny zainwestowane i tereny przyległe) ze 

„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania  przestrzennego 

gminy Wierzchlas”. 

g) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Krzeczów (tereny zainwestowane i tereny przyległe), gmina Wierzchlas. 

h) wprowadzenia zmian do Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Wierzchlas. 

i) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych 

przedszkoli i szkół prowadzonych na terenie Gminy Wierzchlas przez inne 

podmioty niż jednostki samorządu terytorialnego i ministrowie.   

7. Interpelacje,  wolne wnioski i zapytania. 

8. Zakończenie obrad  XXXI sesji Rady Gminy Wierzchlas.    

 

Punkt 1 

Otwarcie XXXI  sesji  Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, oraz 

pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co 
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stanowi kworum, przy którym, Rada Gminy może obradować i podejmować 

uchwały. 

Poinformował, że na sesji nie uczestniczą sołtysi  ani Radni Powiatowi.  

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali  

w zawiadomieniach porządek obrad. W związku z tym zapytał, czy są uwagi do 

porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował że  zachodzi konieczność wprowadzenia  zmian  

a) w Punkcie 5 podpunkt  „j”  Wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia  

pomiędzy Gmina Wierzchlas, a Gminą Wieluń celem realizacji inwestycji 

„Przebudowa drogi gminnej Nr 11725E Wierzchlas – Olewin” w ramach 

„Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011”. 

Ponieważ nie było więcej uwag Przewodniczący poddał  projekt porządku  

obrad wraz z dodatkową propozycją pod głosowanie i przyjęty został 

jednogłośnie wraz z wprowadzonymi zmianami. W głosowaniu uczestniczyło 

15 radnych 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu XXX  sesji  Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu. 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący  Rady  Gminy poprosił Wójta o odczytanie informacji od dnia                

27 sierpnia  2009r. do 17 września 2009r., które stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionej przez Wójta 

informacji.  

Ponieważ nie było więcej pytań ani uwag do sprawozdania  w związku z tym 

zostało one przyjęte do akceptującej wiadomości. 

 

 

 

 



4 

 

Punkt 5 

Przyjęcie informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2009r. 

Przewodniczący Artur Piosczek powiedział, że radni zapoznali się dokładnie              

z informacją na posiedzeniach Komisji. 

Ponieważ  nie było uwag poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Karola 

Sakowskiego o odczytanie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi 

Zespół Zamiejscowy w Sieradzu Nr IV/91/2009 w sprawie opinii o przedłożonej 

przez Wójta Gminy Wierzchlas informacji o  przebiegu wykonania budżetu             

za I półrocze 2009 roku.    

Następnie informacja została  poddana  pod głosowanie i  przyjęte jednomyślnie   

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

Punkt 6 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2009r. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy i powiedziała, że projekt 

uchwały omawiany był na posiedzeniach  Komisji ale zostały wprowadzone 

zmiany i w związku z tym zachodzi konieczność dokonania przesunięć o kwotę 

34.332,76 zł. 

Zmian dokonuje się w Dziale 754 dokonuje się zwiększeń i zmniejszeń na 

kwotę 2.832,76 zł – jest to dotacja  dla  straży. Dział  900 zmniejsza się                         

i zwiększa się o kwotę 31.500 zł – przeniesienie środków między inwestycjami 

budowy oświetleń ulicznych i tak: Oświetlenie uliczne ul. Ogrodowa zwiększa 

się o kwotę 15.000 zł, oświetlenie uliczne  Toporów ul. Wieluńska zwiększa się 

o kwotę 12.500 zł oraz wprowadza się nowe zadanie inwestycje  budowa 

oświetlenia ulicznego w Kraszkowicach ul. Leśna  - 4.000 zł wykonanie 

projektu.  

Następnie Przewodniczący poprosił Skarbnik Gminy o odczytanie uchwały                 

Nr XXXI/179/2009 w/w sprawie. 

Radny Krzeszowski zapytał czy jest to wykonanie oświetlenia w Wierzchlesie 

na skrzyżowaniu ulicy Leśnej i Słonecznej? 

Skarbnik wyjaśniła, że na ulicy Leśnej w Wierzchlesie zamontowane zostały już 

lampy, a zaplanowane w projekcie uchwały środki dotyczą  oświetlenia 

ulicznego na ulicy Leśnej w Kraszkowicach. 

Ponieważ nie było więcej  pytań ani uwag Uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
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b) stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania  

przestrzennego wsi Broników (tereny zainwestowane i tereny przyległe) ze 

„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania  przestrzennego 

gminy Wierzchlas”. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Magdalena Tronina i poinformowała, że 

temat analizowany był na posiedzeniach Komisji w związku z tym, że nie było 

pytań a ni uwag Przewodniczący poprosił o odczytanie projektu uchwały                  

Nr XXXI/180/2009 w/w sprawie, następnie  poddana pod głosowanie i przyjęta 

jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

c) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi  

Broników (tereny zainwestowane i tereny przyległe), gmina Wierzchlas. 

Wprowadzenia do tematu również dokonała Magdalena Tronina                              

i poinformowała, że temat analizowany był na posiedzeniach Komisji                        

w związku z tym, że nie było pytań a ni uwag Przewodniczący poprosił                     

o odczytanie została uchwała Nr XXXI/181/2009 w/w sprawie, następnie  

poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 

15 radnych.  

 

d) stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania  

przestrzennego wsi Kochlew  (tereny zainwestowane i tereny przyległe) ze 

„Studium uwarunkowań  i kierunków zagospodarowania  przestrzennego 

gminy Wierzchlas”. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Magdalena Tronina i poinformowała, że 

temat analizowany był na posiedzeniach Komisji w związku z tym, że nie było 

pytań a ni uwag Przewodniczący poprosił o odczytanie została uchwała                  

Nr XXXI/182/2009 w/w sprawie, następnie  poddana pod głosowanie i przyjęta 

jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

e) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 
Kochlew (tereny zainwestowane i tereny przyległe), gmina Wierzchlas. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Magdalena Tronina i poinformowała, że 

temat analizowany był na posiedzeniach Komisji w związku z tym, że nie było 

pytań a ni uwag Przewodniczący poprosił o odczytanie została uchwała                  

Nr XXXI/183/2009 w/w sprawie, następnie  poddana pod głosowanie i przyjęta 

jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

 

f) stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania  
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przestrzennego wsi Krzeczów (tereny zainwestowane i tereny przyległe) ze 

„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania  przestrzennego 

gminy Wierzchlas”. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Magdalena Tronina i poinformowała, że 

temat analizowany był na posiedzeniach Komisji w związku z tym, że nie było 

pytań a ni uwag Przewodniczący poprosił o odczytanie została uchwała                  

Nr XXXI/184/2009 w/w sprawie, następnie  poddana pod głosowanie i przyjęta 

jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

g) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Krzeczów (tereny zainwestowane i tereny przyległe), gmina Wierzchlas. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Magdalena Tronina i poinformowała, że 

temat analizowany był na posiedzeniach Komisji w związku z tym, że nie było 

pytań a ni uwag Przewodniczący poprosił o odczytanie została uchwała                  

Nr XXXI/185/2009 w/w sprawie, następnie  poddana pod głosowanie i przyjęta 

jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

h) wprowadzenia zmian do Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Wierzchlas. 

Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk  powiedział, że temat ten nie był omawiany 

na posiedzeniach komisji, a wprowadzane zmiany mają związek ze z realizacja 

inwestycji w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

łódzkiego – zakup samochodu pożarniczego dla jednostki OSP w Wierzchlesie  

Ponieważ nie było pytań ani uwag Przewodniczący poprosił Sekretarza                    

o odczytanie projektu uchwały Nr XXXI/186/2009 w/w sprawie, następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie.                           

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

i) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych  

przedszkoli i szkół prowadzonych na terenie Gminy Wierzchlas przez inne 

podmioty niż jednostki samorządu terytorialnego i ministrowie.   

Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk  powiedział, że temat ten był omawiany na 

posiedzeniach komisji, a dotyczy ustawy o systemie oświaty, która przewiduje, 

że  organami które mogące prowadzić  szkoły są m.in. organy publiczne,   

jednostki samorządu terytorialnego, samorząd powiatowy i wojewódzki oraz 

ministrowie. 

Radna Anna Olejnik – zapytała  czy zgodnie z treścią uchwały nowo powstałą 

szkoła w Strugach nie otrzyma  przez najbliższy okres 4 miesięcy  dotacji? 

Sekretarz wyjaśnił, że uchwała zawiera taki zapis jednak, który jednocześnie 

mówi, że warunkiem przyznania dotacji  jest złożenie wniosku do końca 
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września roku poprzedzającego rok udzielenia dotacji. Wniosek taki nie został 

złożony w ubiegłym roku ponieważ szkoła ta nie istniała. Stowarzyszenie 

podejmując się takiego zadania  powinno się liczyć  z  sytuacją, że będzie 

funkcjonowała przez okres 4 miesięcy bez wpływów z dotacji. 

Ponieważ nie było pytań ani uwag Przewodniczący poprosił Sekretarza                    

o odczytanie projektu uchwały Nr XXXI/187/2009 w/w sprawie, następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta większością głosów „za” 

było 12 radnych i 3 radnych „wstrzymało” się od głosu.                                             

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

j) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gmin Wierzchlas,  

a Gminą Wieluń celem realizacji inwestycji „Przebudowa drogi gminnej  

Nr 11725E Wierzchlas – Olewin” w ramach „Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011”. 

Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk poinformował, że projekt uchwały dotyczy 

budowy ulicy Łąkowej w Wierzchlesie, której odcinek kończy się na terenie 

Gminy Wieluń w związku z tym z inicjatywy Wójta  złożony zostanie wniosek 

do Wojewody Łódzkiego o przyznanie dotacji w ramach programu Przebudowa 

Dróg Lokalnych. W związku z tym należy zawrzeć porozumienie aby Gmina 

Wierzchlas i Gmina Wieluń partycypowały w kosztach w jednakowych 

wysokościach w stosunku do długości odcinka drogi przebiegającej przez daną  

Gminy. 

Wójt Gminy zwrócił się do Burmistrza Wielunia z propozycją zawarcia 

porozumienia. Rada  Miasta  na sesji w dniu 10 września br.  podjęła uchwałę            

w której wyraziła zgodę na zawarcie takiego porozumienia.  

Ponieważ nie było pytań ani uwag Przewodniczący poprosił Sekretarza                    

o odczytanie projektu uchwały Nr XXXI/188/2009 w/w sprawie, następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie.                           

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Ogłoszono 10 minut przerwy.  

Powrócono do porządku obrad. 

 

Punkt 7 

 

Interpelacje zapytania i wolne wnioski 

1. Na sesję przybył pan Jan Drożdżowski przedstawiciel  Firmy                   

EKO-Region  Bełchatów z  Oddziałem  w Pajęcznie, który obsługuje Gminę 

Wierzchlas odnośnie zbiórki odpadów. 
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Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do radnych o pytania w temacie 

wywozu odpadów. 

Radny Marek Leszczyk zwrócił się do przedstawiciela Eko-regionu aby 

bardziej uczulić pracowników odbierających śmieci, ponieważ kiedy przy 

pełnych pojemnikach postawiony jest dodatkowo worek z odpadami, to 

wówczas nie zostaje on zabrany. 

Pan Jan  Drożdżowski wyjaśnił, że informacje nie odpowiedniego postępowania 

pracowników docierały już do Oddziału. Jednocześnie powiedział, że nie są to 

nasi pracownicy  jest to tylko sprzęt firmy Eko-Region jednak oddany jest on 

zewnętrznej firmie na zasadzie dzierżawy. Na terenie Gminy Wierzchlas jest to 

dzierżawca z Pajęczna, powiedział, że obecnie prowadzone z szefem tych 

pracowników jednak jeśli to nie poskutkuje  to zastosowane zostaną kary 

finansowe przewidziane w umowie dzierżawy.  

Zgłoszoną uwagę przyjął do wiadomości. 

Radny Jacek Młynarczyk otrzymaliśmy ofertę firmy GOBO z Wielunia                                   

wraz  z cennikiem usług. Oferta przewiduje niższe ceny  za świadczone usługi              

w związku z tym zapytał jakie jest stanowisko Eko-Regionu w tej kwestii. 

Pan Jan  Drożdżowski odpowiedział, że dokładnie zapoznał się z przedstawioną                               

ofertą i oferowane ceny są trochę niższe od stawek przyjętych przez Eko-Region 

jednak po przeprowadzonej rozmowie z prezesem Zarządu podjęte zostały 

ustalenia i tak Eko-Region ustalił stawkę za pojemnik 120l.  – 10 zł netto 

tj.10,70 zł brutto na obecną chwile, natomiast stawka oferowana przez 

Wieluńskie przedsiębiorstwo jest niższa. Pan Drożdżowski zapewnił radnych że 

obecna stawka za wywóz odpadów, w ciągu dwóch najbliższych lat nie zostanie 

podniesiona tylko utrzymana będzie w obecnej wysokości tj. 10,70 zł brutto.  

Powiedział, że podjęta została uchwała na ostatnim posiedzeniu Zarządu, iż              

z okazji 10-lecia spółki  Eko-region zastosowana zostanie wśród klientów 

promocja  nie jest wiadome jeszcze jaką będzie miała ona formę  ale 

rozpatrywany jest wariant dwukrotnego bezpłatnego  wywozu śmieci  lub 

całoroczny 10% rabat na świadczone usługi to jest wywóz odpadów. Wówczas 

koszty przybliżone będą od wysokości usług oferowanych przez Wieluńskie 

przedsiębiorstwo.    

Nadmienił, ze nie chcieliby stracić takiego klienta jakim jest Gmina Wierzchlas, 

jednak jest wolny rynek i kraj i każdy ma prawo działać jednak będą prowadzić 

do tego aby  Gminę zatrzymać. 

Pismo dotyczące przedstawionej informacji zostanie również oficjalnie 

przesałane na ręce Pana Wójta. 
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W ramach posiadanych pojemników do każdego gospodarstwa posiadającego 

już pojemnik dostarczane będą pojemniki na szkło. Opróżnianie tych 

pojemników odbywać się będzie raz na kwartał i jest to darmowa usługa.  

Rozdawane będą również przez inkasentów bezpłatne pojemniczki na baterii, 

które też opróżniane będzie razem ze szkłem.  

Ponownie zapewnił, że ceny za wywóz odpadów nie ulegnie  zmianie i nie 

zostanie podniesiona.  

Pan Jan Drożdżowski, obecnie firma Eko-Region jest w fazie rozruchu Zakładu 

Paliw Alternatywnych. Jest to Zakład który z odbieranych od klienta odpadów 

po przesegregowaniu będzie produkował paliwo alternatywne odstawiane  do 

cementowni i elektrowni. Dzięki temu zakładowi będzie odstawiane mniej 

odpadów na składowisko i dlatego zaproponowana cena nie ulegnie zmianie i 

zostanie utrzymana.  

Radna Barbara Puczkowska zabrała głos i powiedział, że ceny zostaną 

utrzymane jednak w miejscowości Kraszkowice część mieszkańców otrzymała 

nowe umowy, które wchodzą w życie z dniem 1 października br. i nowa umowa, 

która obejmuje pojemnik 240 l.  i podana jest nowa cena 18 zł plus Vat, gdzie do 

tej pory było 18 zł brutto. 

Pan Jan Drożdżowski, wyjaśnił,  że w całej spółce wprowadzane jest wymiana 

umów. W związku z tym podjęta została przez Zarząd decyzja, że zostaną 

wymienione wszystkie umowy, na nowe przystające  do obecnych przepisów               

i wymogów. Przepisywanie umów zlecone zostało firmie zewnętrznej na 

zasadzie umowy – zlecenia. Wstępne zalecenia były takie, ze stawka  miała być 

podniesiona do kwoty 12 zł za pojemnik 120l. Jednak Zarząd firmy postanowił 

nie zwiększać tej ceny i utrzymać w wysokości 10,70 zł brutto. Wówczas jednak  

część umów została już przepisana, kilkakrotnie zwracana była uwaga 

zleceniobiorcy o poprawienie tych stawek jednak nie we wszystkich 

przypadkach zostało to zrobione, dlatego przeprosił tych klientów u których 

kwoty te nie zostały poprawione.  Przesłana zostanie informacja do sołtysów             

o poinformowaniu mieszkańców o niezmienionej stawce za wywóz pojemników 

z odpadami. 

Zwrócił się do osoby odpowiedzialnej za ochronę środowisko o wskazanie 

miejscowości do których dotarły złe umowy i wówczas do sołtysów tych 

miejscowości wsysalne zostanie pismo uzupełniające.  

Sołtys wsi Kraszkowice Krystyna Buczkowska  powiedział, że jeżeli zaczyna 

się wprowadzać zmiany polegające na wymianie umów to  powinien o tym 

wiedzieć sołtys ponieważ  każdy z mieszkańców nie wie czy ma podpisywać,               
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a w przypadku kiedy sołtys ma taka informacje to wówczas przekazuje ją 

mieszkańcom iż nastąpiła konieczność wymiany umów.                     

Pan Jan Drożdżowski potwierdził, że  osoby roznoszące umowy  są bardzo 

różnie traktowani, a pisma i informacje  wysyłane były do Urzędu Gminy                    

z prośbą o poinformowanie mieszkańców o wymianie umów.  

Radny Jacek Młynarczyk odnośnie przekazywania informacji to umowy zawarte 

zostały z Eko-Regionem a nie z Urzędem Gminy więc  poprosił o godne 

traktowanie i przekazywanie niezbędnych informacji na ulotkach, i jest to 

kwestia dobrej woli każdej ze stron. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że firma powinna bardziej uważać na 

podnajemców i bardziej szanować klienta. 

Pan Jan Drożdżowski powiedział, że  osoba rozwożąca umowy oraz pojemniki 

na szkło jest podnajemcą firmy Eko-Region jednocześnie poinformował, że po 

zawarciu nowych umów każdy klient zostanie powiadomiony osobistym 

pismem o wszystkich zmianach. 

Radny Jerzy Cieślak – na terenie Gminy Wierzchlas jest bardzo dużo działek 

rekreacyjnych i jakie muszą być spełnione warunki aby ci mieszkańcy również 

otrzymali pojemniki i mogli zawrzeć umowy na kwartał lub na pół roku. Radny 

zwrócił również uwagę na określenie terminu zbiórki opłat za korzystanie                  

z pojemników. 

Przedstawiciel Eko-Regionu odpowiedział, że z terenu gminy są podpisane  

umowy z działkowiczami na okres 6-miesięcy, są to umowy sezonowe  m.in.             

w miejscowości Kamion, Krzeczów. Natomiast  co do terminu pobierania opłat 

za pojemniki to są to inkasenci,  również z firm zewnętrznych jednak zgłoszoną 

uwagę przyjął do wiadomości i zapewnił, że inkasenci zobligowani zostaną do 

przekazania informacji do sołtysów z tygodniowym wyprzedzeniem 

dotyczącym   terminie pobierania opłat za śmieci. 

Przewodniczący Artur Piosczek  podziękował Panu Drożdżowski 

przedstawicielowi firmy Eko-Region za przybycie na sesję i udzielenie 

wyjaśnień radnym i sołtysom i ma nadzieję, że relacje pomiędzy firmą Eko-

Region a klientem  zacznie to coraz lepiej funkcjonować.  

Pan Jan Drożdżowski – również podziękował za umożliwienie udziału mu                    

w obradach Rady Gminy oraz obiecał że wszystkie uwagi i niejasności zostaną 

usunięte.  

Radny Jacek Młynarczyk- zaproponował żeby wszystkie informacje dotyczące 

zbiórek odpadów oraz płatności umieszczać na stronie internetowej Eko-

Regionu. 
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Przedstawiciel Eko-Regionu powiedział, że umieszczanie takich informacji na 

stronie internetowej jest trudne ponieważ dla każdej gminy jest inny 

podnajemca, a Eko-Region działa na terenie 80 gmin. Ponadto na każdej gminie 

jest inny inkasent jednak jak powiedział uwaga została przyjęta do wiadomości. 

Wszystkie informacje będą zostaną do Urzędu Gminy. 

 

Na sesje przybyły mieszkanki wsi Przywóz nad Wartą. 

Mieszkanki zwróciły się do Pana Wójta oraz radnych z prośbą                                  

o wykonanie drogi Przywóz - Łaszew nad Wartą jest to droga 4 km jednak 

mieszkańcom najbardziej zależałoby na wykonaniu odcinka najbardziej 

uczęszczanego i to jest ok. 2 km. Wykonanie tego odcinka drogi bardzo  

ulżyłoby mieszkańcom, którzy codziennie dojeżdżają do pracy oraz dzieci 

uczęszczającym do szkoły. Wiosna br. droga została wyrównana  równiarką                       

i został ściągnięty piach i wszyscy prosili  o deszcz ponieważ drogą nie dało się 

przejechać, droga jest w bardzo złym stanie. Obecnie drogą nie da się przejechać                 

i zaprosiła wszystkich aby ta drogą się przejechali. Dla mieszkańców przejazd ta 

drogą staje się gehenna. 

Składane były prośby do Wójta Gminy do Rady Gminy i nikt nie przychyla się 

do nich nie mówiąc już o sołtysie z Przywozu. Kiedy przywiezione był tłuczeń 

to sami mieszkańcy wyszczególniani byli imiennie i  musieli  rozrzucić tłuczeń, 

ponieważ   nigdy nie było czasu i pieniędzy na jego rozwiezienie. Pani Bernaś - 

mieszkanka Przywozu  powiedział, że serce ściska  kiedy słyszy się, że wydano 

90.000 zł na wykonanie drogi polnej w Łaszewie,  którą nikt nie jeździ. Dlatego 

po raz kolejny zwróciła się do Pana Wójta i do Pana Przewodniczącego              

z prośba o wykonanie tej drogi. To jest nie do wytrzymania,                                        

że wszędzie znajdują się pieniądze na inwestycje ale nie ma ich dla 

mieszkańców Przywozu. Najbardziej uczęszczany jest odcinek od strony 

Przywozu na długości 2km. Złożony został wniosek o wykonanie oświetlenia 

ulicznego, które wykonane zostało z wielką łasą i są to trzy lampy na odcinku 

0,5 km. Przedmiotowa droga biegnie wzdłuż rzeki Warty leży na terenie 

Załęczańskiego parku Krajobrazowego więc powinna być jego wizytówką. 

Wójt  zapytał jaki odcinek drogi należałoby wykonać w pierwszej kolejności. 

Pani  Bernaś odpowiedział, że odcinek drogi od strony Przywozu. 

Wójt w tym przypadku wychodzi egoizm mieszkańców tego odcinka drogi, 

bowiem należy wykonać całą drogę o długości 4 km. 

Wójt nadmienił, że na jednej z sesji była duża delegacja mieszkańców tej drogi                           

i wówczas Przewodniczący Rady Gminy zapewnił, że w przyszłorocznym                                                

budżecie gminy zabezpieczone zostaną środki na wykonanie projektu całego 
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odcinka drogi, natomiast mieszkańcy chcą nadać szybkie tempo tej sprawie 

dlatego Wójt zaproponował, że wykonany zostanie projekt uproszczony  na 

całym odcinku drogi i w I etapie w przyszłym roku wykonany zostanie przy 

współudziale środków zewnętrznych  2 kilometrowy odcinek 4 kilometrowej 

drogi tłuczniowej od strony Przywozu, takiej samej jak obecnie wykonana jest 

na ulicy Łąkowej w Wierzchlesie.   

Najpierw wykonana zostanie droga tłuczniowa  dlatego, że na drogę asfaltową 

musi być szczegółowy i pełny projekt wraz z uzgodnieniami, a po ostatnich 

doświadczeniach  z projektowaniem drogi Krzeczów – Toporów sa same 

problemy z tzw. „pseudo ekologami”.  Dlatego, żeby uniknąć tego typu 

problemów przy projektowaniu  drogi to należy na początku wykonać drogę  

tłuczniową . Wójt zobowiązał się do przygotowania wstępnego wyliczania 

kosztów i przedstawienia radnym na posiedzeniach Komisji. 

Mieszkanki Przywozu zapytały czy w przyszłości mogą liczyć na wykonanie 

drogi asfaltowe. 

Wójt – w przyszłym roku wykonany zostanie I etap budowy drogi i za dwa lata 

II etap dokończenia drogi, wówczas wykonana zostanie cała 4 kilometrowa 

droga tłuczniowa, dopiero wówczas będzie można mówić docelowo położeniu 

dywanika asfaltowego.   

Przewodniczący Artur Piosczek powiedział, że takie zapewnienie Rady Gminy 

było już wcześniej iż w przyszłym roku zabezpieczone będą środki wykonany 

zostanie projekt przedmiotowej drogi taka informację przyjęła przybyła na sesje 

delegacja. Inwestycje i zadania wykonywane są w miarę możliwości a im więcej 

się robi tym,  to tym bardziej jest wszystkiego za mało. 

Przewodniczący powiedział, że propozycja Wójta na teraz jest bardzo dobra, 

jednak zadanie docelowe jest większe  - wykonanie drogi asfaltowej ale zwrócił 

się do mieszkanek Przywozu czy rozwiązanie zaproponowane przez Pana Wójta 

ich  satysfakcjonuje? 

Panie odpowiedziały, że takie rozwiązanie ich zadowala ale ma to być droga 

przejezdna a nie przywiezienie tłucznia przez który nie będzie można 

przejechać. Następnie zwróciła się do wszystkich radnych                                    

o przychylenie się do złożonego wniosku o wykonanie omawianej drogi. 

Przewodniczący podziękował mieszkanką Przywozu. 

Rada Gminy powróciła do wolnych wniosków i interpelacji. 
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2. Radna Anna Olejnik zwróciła uwagę , że na kwietniowej sesji złożyła  

wniosek o wykonanie drogi tłuczniowej na odcinku 600m.  Jajczaki – Przycłapy 

nad lasem. Na wykonanie tej drogi nie były zabezpieczone środki w budżecie 

gminy ale było przyrzecznie iż zadanie zostanie wykonane dlatego zwróciła się 

do Wójta z prośbą o wykonanie przedmiotowego  odcinka drogi. 

Wójt wyjaśnił, że droga ta biegnie wzdłuż lasu i ma właśnie długość 600m, pod 

tą drogę wykupiony został już wcześniej grunt i ma ona  szerokość 5 metrów. 

Następnie zwrócił się do Rady Gminy o  wyrażenie zgody na wykonanie tego 

odcina drogi tłuczniowej jeszcze w tym roku ponieważ bardzo rozwiąże 

problem mieszkających tam osób.  

 

3. Radny Józef Krzeszowski  zapytał czy w tym roku będą odbierane odpady 

wielkogabarytowe? 

Wójt  odpady wielkogabarytowe zbierane są raz na pół roku ponieważ częściej 

nie ma takiej potrzeby  i w tym roku również odbędzie się zbiórka o czym 

powiadomieni będą mieszkańcy.  

 

4. Andrzej Stasiak – Sołtys wsi Przywóz zgłosił wniosek o wycięcie  

drzew  na zakręcie  ( zjazd w kierunku sołtysa) w miejscowości Przywóz. 

Drzewa ograniczają widoczność i sa bardzo niebezpieczne. Nadmienił, że 

drzewa te znajdują się na prywatnej działce.  

 

5. Radny Marek Leszczyk – wnioskował  o wycięcie drzew                           

i krzewów akcji rosnących przy drodze powiatowej z Krzeczowa                                 

w kierunku  Kochlew, drzewa ograniczają  widoczność. 

6. Sołtys wsi Wierzchlas A Leon Makielak – powrócił do tematu 

lustra i powiedział, że ta odpowiedź go nie satysfakcjonuje bowiem sa 

zamontowane lustra w innych miejscowościach jak Kamion, Jajczaki czy 

Przywóz a dlaczego nie można takiego lustra postawić w Wierzchlesie                                           

na ulicy Czereśniowej.  

Wójt odpowiedział, że sprawa jest definitywnie zakończona i absolutnie                                          

nie można postawić takiego lustra a wymienione przez sołtysa lokalizacje luster 

znajdują się przy drogach gminnych lub powiatowych, natomiast                             

w Wierzchlesie jest to droga wojewódzka i była Komisja Bezpieczeństwa Ruchu 

Drogowego, która uważa że lustro zniekształca obraz, pomniejsza i stwarza 

złudzenie, że samochód jest daleko a on znajduje się bardzo blisko, ze strony 

Urzędu Wojewódzkiego sprawa ta została definitywnie zakończona. 

Sołtys Makielak powiedział, że nie zgadza się z takim rozpatrzeniem sprawy.   
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7. Sołtys wsi Łaszew Jan Błaszczak  - wnioskował o usuniecie zakrzaczeń od  

strony szkoły oraz przy drodze Łaszew – Strugi ponieważ jest tam bardzo mała 

widoczność. 

Wójt poinformował, e na terenie gminy są duże zadania do realizacji, kupiona 

została kosiarka bijakowa przeznaczona do wykaszania poboczy i do zimy 

wszystkie pobocza przy drogach gminnych zostaną wykoszone, natomiast w 

rowach i poza zewnętrzna skarpą rowów nie będą czyszczone ani wykaszane 

ponieważ gmina nie jest w stanie tego wykonać, dlatego każdy powinien przy 

swojej działce musi zadbać o rów  i to należy przekazać właścicielom   

przylegających do działek.             

 

8. Radny Paweł Pakuła zgłosił wniosek w imieniu mieszkańców Łaszewa                                

i Łaszewa Rządowego  dotyczący usunięcia  ustawionych znaków 10 ton na 

drodze gminnej łączącej obie miejscowości bowiem paraliżuje to miejscowych 

przewoźników, ponieważ nie mogą dostać się do swoich posesji i firm.  

Wójt wyjaśnił, że znaki drogowe 10 ton postawione zostały pod presją 

społeczną  na drodze gminnej Łaszew – Strugi. Jeżeli Rada Gminy pojemnie 

decyzję o zdjęciu znaków to zostanie to uczynione, i jeśli znów będzie wniosek 

o ustawienie znaków ograniczających tonaż to wówczas powołam się na decyzje 

Rady Gminy. 

Radny Jacek Młynarczyk zaproponował aby pod znakiem umieścić tabliczkę, że 

„nie dotyczy mieszkańców”. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosownie wniosek dotyczący 

usunięcia znaków ograniczających   do „10 ton”. 

„za  usunięciem znaków” było 2 radnych, głosów „przeciw” nie było natomiast  

od głosu „wstrzymało się” 13 radnych. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Następnie głos zabrał Starosta  Wieluński Andrzej Stępień, który  

podziękował za zaproszenie na sesję i w kilku słowach przedstawił radnym                  

i sołtysom  temat dotyczący szlaku bursztynowego, na który złożony jest 

wniosek w Urzędzie Marszałkowskim oraz potwierdził informację,                        

że w  Samorządowym Kolegium Odwoławczym znajduje się decyzja 

środowiskowa na drogę Krzeczów – Toporów i byłaby to wielka tragedia  dla 

gminy Wierzchlas, gdyby droga ta nie była realizowana  bowiem tylko 4 gminy 

z terenu powiatu wieluńskiego są ujęte   w projekcie „szlaku bursztynowego”             

w dziale drogi. Nasza gmina jest na najdłuższym odcinku  i zaangażowana na 

największą kwotę dofinansowania i gdyby to wszystko miało rozbić o tzw. 

„pseudo ekologów” to byłoby wielka strata dla gminy, bowiem jest problem 
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komunikacji pomiędzy Krzeczowem a Toporowem. Przyszła Rada Gminy stanie 

przed tym problemem i należy tą drogę wcześniej czy później wykonać  oraz 

poszukiwać środków zewnętrznych na realizację tego zadania. 

Obecnie wniosek na „szlak bursztynowy” przeszedł ocenę  formalną  i uznane 

zostały wszystkie dokumenty łącznie z pozwoleniem na budowę  teraz będzie 

sprawdzany pod względem merytorycznym, a następnie ogłoszony zostanie 

przetarg na wykonanie zadań wynikających z przyjętego harmonogramu. 

Starosta poinformował Radę Gminy o rozstrzygnięciu przetargu na wykonanie 

dywanika asfaltowego w miejscowości Wierzchlas na odcinku wykonanego 

chodnika. 

Wykonane zostały dwa odcinki powierzchniowego utrwalenia dróg to jest                  

w miejscowości Łaszew, Jajczaki i Jajczaki-Strugi. 

Starosta nadmienił, żeby zgłoszone interpelacje dotyczące zakrzaczeń                          

i zadrzewień przy drogach powiatowych, przesłać do Powiatowego Zarządu 

Dróg w Wieluniu.  

Ponadto Starosta poinformował, że złożony zostanie drugi wniosek do 

Regionalnego Programu Operacyjnego dotyczącego remontów i zakupu 

sprzętów dla Wieluńskiego Szpitala na łączną kwotę 13 mln. zł 

Radny Marek Leszczyk poinformował, że drogą powiatową biegnącą przez las 

Krzeczów - Seimkowice jeżdżą  duże samochody ciężarowe  do gminy Osjaków                          

i Siemkowice i niszczona jest  droga, która niedawno była remontowana.  

Sołtys wsi Wierzchlas Leon Makielak zwrócił się o do Starosty odnośnie 

postępów w budowie obwodnicy Wielunia. 

Starosta wyjaśnił, że najświeższe informacje będą za 10 dni  podczas Rady 

Powiatu, podczas której remont dróg i inwestycji  na drogach krajowych                

i wojewódzkich będzie głównym tematem przedstawionym przez 

przedstawicieli krajowych dróg i autostrad. Na chwile obecną jest jeszcze 

problem z wykupem niektórych działek. Starosta zobowiązał się że więcej 

informacji w tym temacie przekaże na najbliższej sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Staroście za przedstawienie 

szczegółowych informacji. 

 

Punkt 8 

Zakończenie obrad  XXXI sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXXI sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

Obrady zakończono o godzinie 10
30

. 
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